

國立臺灣師範大學全球研究全英語學士學位學程特色發展獎助學金

分配原則

114 年 10 月 27 日 114 學年度第 1 學期第 2 次學程事務會議通過

- 一、為獎勵具優秀表現、扶助弱勢學生以及補助學生學習活動，特依據「本校各學系（所）特色發展獎助學金分配作業要點」訂定本原則。
- 二、本國立臺灣師範大學全球研究全英語學士學位學程特色發展獎助學金(以下簡稱本獎助學金)各項經費分配，依當年度可用經費額度調整編列預算執行，經費不足時得停止配發。
- 三、本獎助學金之分配優先順序依序為獎學金、學習活動補助、教學助理、生活助學金。
- 四、本學程在學學生，得依本原則之規定提出申請，申請時填具申請表(如附件)及相關資料，獎助項目如下：
 - (一)獎學金
 1. 競賽獎勵：本學程在學學生，個人（或組隊）參加校內外競賽活動獲獎者，每案以新臺幣 3,000 元整為原則，每年本項分配總額上限為新臺幣 10,000 元整。
 2. 優秀表現獎學金：經學程主任審定之優秀表現，獎學金金額及獲獎人數依當年度經費調整。
 - (二)學習活動補助
 1. 一般學習活動補助：學生辦理經學程主任審定之活動，每案以 3,000 元為原則，每年本項分配總額上限 10,000 元。
 2. 赴外交換生學習補助：獲交換資格之本學程學生，亞太地區補助金額以 5,000 元為上限，歐美地區補助金額以 7,000 元為上限。
 - (三)教學助理

依本學程課程規劃，得申請本學程教學助理職務，每月補助 5,000 元，最多以 4 個月為限，有關培訓與權利義務悉依本校「教學助理實施要點」辦理。
 - (四)生活助學金

遭逢經濟困難或急難者，經導師推薦且未領取學生事務處生活輔導組生活助學金者，經學程主任核定，每月補助 6,000 元，最多為 6 個月，並須參加 60 小時服務學習，有關服務學習與督導規定，悉依本校學生生活助學金要點辦理。
- 五、本原則經本學程事務會議審議通過後實施，並送學生事務處生活輔導組備查，修訂時亦同。

**National Taiwan Normal University Undergraduate Program of
Global Studies
Distribution Principles for the Special Attribute Grant in
Departments and Graduate Institutes**

Passed at the 2nd Program Affairs Committee Meeting of the 1st Semester of the 2025–2026 Academic

Year on October 27, 2025

1. These Principles are established in accordance with the University's "Special Attribute Grant in Departments and Graduate Institutes " to reward outstanding performance, assist economically disadvantaged students, and subsidize student learning activities.
2. The allocation of funds for the Special Attribute Grant in Departments and Graduate Institutes of the Undergraduate Program of Global Studies (hereinafter referred to as "the Special Attribute Grant") shall be budgeted and executed based on the available budget of the current academic year. Disbursements may be suspended in the event of insufficient funding.
3. The priority order for the allocation of the Special Attribute Grant is as follows: Merit Scholarships, Learning Activity Subsidies, Teaching Assistantships, and Living Allowance.
4. Currently enrolled students of this Program may apply in accordance with these Principles by submitting an application form (as attached) along with relevant supporting documents. The funding categories are as follows:

(1) Scholarships

1. Competition Award: Enrolled students of this Program who win awards in campus-wide or off-campus competitions individually or as a team shall, in principle, receive NT\$3,000 per case. The total annual limit for this item is NT\$10,000.
2. Outstanding Performance Scholarship: For outstanding achievements approved and verified by the Program Director. The scholarship amount and the number of recipients shall be adjusted based on the current year's budget.

(2) Learning Activity Subsidy

1. Subsidy for General Learning Activity: For student activities approved and verified by the Program Director, the subsidy shall, in principle, be NT\$3,000 per case. The total annual limit for this item is NT\$10,000.

2. Subsidy for Exchange Students: Program students who have qualified as exchange students may receive a subsidy capped at NT\$5,000 for the Asia-Pacific region, and capped at NT\$7,000 for European and American regions.

(3) Teaching Assistants

In accordance with the curriculum planning of this Program, students may apply for Teaching Assistant positions within the Program. A monthly subsidy of NT\$5,000 shall be provided for a maximum of 4 months.

Training, rights, and obligations shall be handled in accordance with the University's "Implementation Guidelines for Teaching Assistants."

(4) Grant for Living Expenses

Students facing financial hardship or emergencies who are recommended by their advisor and have not received a living allowance from the Student Assistance Division of the Office of Student Affairs may, upon approval by the Program Director, receive a monthly allowance of NT\$6,000 for a maximum of 6 months. Recipients are required to complete 60 hours of service-learning. Regulations regarding service-learning and supervision shall follow the University's Guidelines for Student Living Allowances.

5. These Principles shall be implemented upon approval by the Program Affairs Committee and submitted to the Student Services of the Office of Student Affairs for future reference. The same procedure shall apply to any future amendments.

國立臺灣師範大學全球研究全英語學士學位學程特色發展獎助學金

National Taiwan Normal University Undergraduate Program of
Global Studies Special Attribute Grant in Departments and
Graduate Institutes

申請表 Application Form

申請日期 Application Date : _____

系級 Year	學號 Student ID	申請人姓名 Name
身分證字號 ID/ARC no.	郵局或銀行帳戶及存摺影本 Post/bank account no. with a copy of bankbook	
申請類別 Application Category	☐ 獎學金 Scholarships ☐ 競賽獎勵 Competition Award ☐ 優秀表現獎學金 Outstanding Performance ☐ 學習活動補助 Learning Activity Subsidy ☐ 一般學習活動補助 Subsidy for General Learning Activity ☐ 赴外交換生補助 Subsidy for Exchange Students ☐ 教學助理 Teaching Assistants ☐ 生活助學金 Grant for Living Expenses	
獎學金 (競賽獎勵) Scholarships (Competition Award)	活動名稱 Activity Name : _____ 主辦單位 Organizer : _____ 活動日期 Date : _____ , 請檢附 相關證明文件影本。Please attach photocopies of relevant supporting documents.	
獎學金 (優秀表現獎學金) Scholarship (Outstanding Performance)	申請事由 Reasons :	
學習活動補助 Learning Activity Subsidy (Subsidy for General Learning Activity)	活動名稱 Activity Name : _____ 活動日期 Date : _____ , 請檢附活 動計畫書, 計畫書內應註明預期收入與支出, 以及擬申 請補助金額。Please attach an activity proposal, which	

	should include expected income and expenses, and the amount of subsidy requested.	
學習活動補助 (赴外交換生補助) Learning Activity Subsidy (Subsidy for Exchange Students)	赴外交換學校 Exchange School : _____ 赴外交換日期 Exchange Period : _____	
教學助理 Teaching Assistants	課程名稱 Course Name : _____ 導師名稱 Instructor : _____	
生活助學金 Grant for Living Expenses	*申請者不得重覆領取校內同性質之生活助學金。 * Applicants must not have received the university's living allowance. 申請事由 Reasons :	
☐ 本人已確認上述所填資料正確無誤，並同意及遵守特色發展獎助學金分配作業標準規範。I hereby confirm that the information provided above is accurate and agree to comply with the guidelines for the Special Development Scholarship.		
申請人簽名 Applicant Signature	學術／專責導師簽名 Academic/Student Adviser Signature	學程主任簽名 Program Director Signature
審核結果 Review Results	☐ 審查通過，核發金額 Approved – Amount Granted : _____ ☐ 審核不通過，原因 Not Approved – Reason : _____	

特色發展獎助學金

Special Attribute Grant in PGS Categories

01

獎學金
Scholarships

競賽獎勵
Competition
Award

每案以3,000元為原則，
上限為10,000元
NT\$3,000 / Competition
Max NT\$10,000.

優秀表現獎學金
Outstanding
Performance

經學程主任審定之優秀表
現，獎學金額及獲獎人
數依當年度經費調整
Approved by the program
director. Amount subject to
annual budget.

02

學習活動補助
Learning Activity
Subsidy

一般學習活動補助
Subsidy for
General Learning
Activity

每案以3,000元為原則，
上限10,000元
NT\$3,000 / Activity
Max NT\$10,000

赴外交換生補助
Subsidy for
Exchange
Students

亞太地區補助金額以5,000元為上限，
歐美地區補助金額以7,000元為上限
Asia-Pacific region: Max NT\$5,000
Europe or the Americas: Max NT\$7,000

03

教學助理
Teaching
assistants

每月補助5,000元，最多以4個月為限
NT\$ 5000/month; Max: 4 month

04

生活助學金
Grant for Living
Expenses

遭逢經濟困難或急難者，經導師推薦且未
領取學生事務處生活輔導組生活助學金
者，經學程主任核定，每月補助6,000元，
最多為6個月，並須參加60小時服務學習
For students with financial hardship:
NT\$6,000/month, up to 6 months + 60
hrs service learning.

** Applicants must not have received the
university's living allowance.*

** Attach all required documents (see
application form).*

Applicants are required to complete the application form and submit supporting documents according to the category of the award.

*本獎助學金各項經費分配，依當年度可用經費額度調整編列預算執行，經費不足時得停止發放。

*Fund allocation depends on the annual budget and may be suspended if funds are insufficient.